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A kertbarátoké a 
Közösség Díj 42

Emberközpontú 
település Csaba
Kedves Békéscsabaiak!
Békéscsabán látványos, in-
tenzív, fejlesztésekben gaz-
dag időszakot élünk. Törté-
nelmünk legdinamikusabb 
városfejlesztése zajlik a sze-
münk előtt. Városunk siker-
története közel 8 esztende-
je tart. Ez alatt az idő alatt 
olyan eredményeket értünk 
el, amelyek során Békés-
csaba folyamatosan fejlő-
dő, emberközpontú telepü-
léssé vált, ahol jó 
élni. De ezek az 
eredmények csak 
azért születhet-
tek meg, mert 
közösen valóra 
tudjuk váltani a 
terveinket. A  kö-
zösség, az együttes gondol-
kodás és a közös munka biz-
tos alapja a sikeres közös 
jövőnek.

A  Békés megyeiek és bé-
késcsabaiak régi álma vált 
valóra, amikor 2019-ben 
átadásra került az M44-es 
gyorsforgalmi út 62 kilo-
méter hosszú szakasza Ti-
szakürt és Kondoros kö-

zött. A  Magyar Kormány 
által finanszírozott beru-
házás mára 90%-ban meg-
valósult ezzel jelentősen 
javítva Békéscsaba és a 
térség megközelíthetősé-
gét. Sokan várták és elké-
szült a Fürjesi elkerülő út is, 
amely az M44-es gyorsfor-
galmi utat, a 44-es és a 47-
es számú főutat, valamint a 
csanádapácai utat kapcsol-
ja össze.

A  csabai la-
kosok komfort-
érzetét, életmi-
nőségét javítják 
a kormányzati 
forrásból meg-
valósuló beru-
házások. Ezek 

közül a fejlesztések közül 
külön kiemelésre érdemes 
az út – és járdafejlesztési 
program. Városunk fejlődé-
se szempontjából rendkívü-
li jelentőséggel bír a Mun-
kácsy negyed kialakítása. Jó 
ütemben halad a piac és vá-
sárcsarnok fejlesztése.

Megújulnak 
az utak, járdák
Békéscsaba történelmi lép-
tékű járda- és útfelújítási, 
valamint útépítési program-
ja tavaly indult, és ez év vé-
gére fejeződik be. A tavasz 
beköszöntével a kivitelező 
az előzetesen tervezettnél 
hamarabb kezdhette el az 
idénre ütemezett munkákat. 
Ennek köszönhetően pedig 
hamarosan újabb szakaszok 
készülnek el.

A  magyar kormány által 2 
milliárd 345 millió forinttal 
támogatott járdafelújítási, és 
7 milliárd 30 millió forinttal 
támogatott útfejlesztési prog-
ram Békéscsaba történelmé-
nek legnagyobb ilyen jellegű 
beruházása. Korábban a vá-
ros önerőből próbálta javíta-
ni a járdák burkolatát, vagy 
az utak aszfaltját, de nagyság-
renddel kevesebb pénz jutott 
éves szinten erre a célra.

Az útfejlesztésről, a forrás 
megszerzésében oroszlán-
részt vállaló Herczeg Tamás, 
Békéscsaba országgyűlé-
si képviselője így nyilatko-
zott: – Országgyűlési kép-
viselőként kiemelten fontos 
feladatomnak tartom, hogy a 
megyeszékhely úthálózata ja-
vuljon. Ehhez arra van szük-
ség, hogy az elavult minősé-

gű, töredezett, kátyús aszfalt 
utak és járdák kijavításra, fel-
újításra kerüljenek. Békés-
csaba történelmi léptékű út- 
és járdafejlesztési programja 
a Magyar Kormány által biz-
tosított forrással most erre 
lehetőséget ad. 

A  programba összesen 154 
járdaszakasz és 146 utcasza-
kasz, vagy teljes utcahossz ke-
rült be. A fejlesztési területek-
ből szép számmal található 
Jamina területén, amelyben 
az alábbi utcák érintettek:

JAMINAI 
JÁRDAFEJLESZTÉSEK
• Jósika u. páratlan oldal 

(Batsányi u.-Franklin u.)
• Jósika u páros oldal 

(Tompa u.-Batsányi u.)
• Gyöngyösi u. páratlan oldal 

(Tompa u. - Franklin u.)
• Kner Imre páratlan oldal 

(Vasút sor-Mokos József/ 
Ágoston Péter u.)

• Mokos József u. páratlan 
oldal

• Csabay László u. páros oldal
• Lenkefi Konrád u. páros 

oldal
• Pataky László u. páros 

oldal (Tildy Zoltán u. - 
Franklin u.) 

Fontos, hogy 
Herczeg 
Tamás foly-
tathassa a 
munkát

FOLYTATÁS A 3. OLDALON

FOLYTATÁS A 3. OLDALON

Interjú Herczeg Tamás országgyűlési képviselővel

Készen áll a megkezdett 
munka folytatására

Adódnak olyan pillana-
tok mindenki életében, 
amikor eldől, hogy mer-
re fordul az élete sze-
kérrúdja. Egy politikus 
számára mindenképpen 
ilyen egy választás, 
amelyen eldől, hogy 
folytathatja-e a megkez-
dett munkát, továbbra 
is élvezi-e a választók 
bizalmát. Herczeg 
Tamással beszélgetve 
nem a számvetésen volt 
a hangsúly, hanem a 
mögöttünk álló időszak 
kihívásain, és azon, hogy 
a képviselő szerint, ha 
valaki belekezd egy 
munkába, azt tisztes-
séggel végig is kell 
csinálnia. A térségben 
pedig van számos elkez-
dett feladat, amelynek 
még nem ért a végére.

– A szomszédunkban dúló 
háborúra Ön szerint milyen 
módon lehet, vagy kell rea-
gálnunk?

– A  magyar kormány – 
ahogy az arra vonatkozó po-
litikai nyilatkozatot a Par-
lament is elfogadta – a béke 
pártján áll. Elítél minden faj-
ta agressziót, amely egy füg-
getlen, szabad állam ellen 
irányul. Ebben a rendkívüli 
helyzetben higgadtan, meg-
fontoltan kell cselekednünk, 
nem szabad, hogy a pillanat-
nyi érzelmek, vagy a politi-
kai haszonszerzés irányít-
sák a tetteinket. Sajnos az 
ellenzéki szereplők nyilatko-
zataiban – akik fegyvereket 
és magyar katonákat külde-
nének Ukrajnába – ez utób-
bi érezhető, ezért határozot-
tan vissza kell utasítanunk 
minden olyan kijelentést, 
amely háborúba sodorhat-
ja Magyarországot. A  szom-
szédos ország területén dúló 
harcok kapcsán három fon-
tos teendőnk van. Egyrészt 
meg kell védenünk hazánk 
békéjét, az itt élő emberek 
biztonságát. Másrészt min-
dent el kell követnünk, hogy 
a háború ne terjedjen át más 
országok területeire. Har-
madrészt minden segítsé-
get meg kell adnunk azoknak 
az embereknek, akik kényte-
lenek elhagyni az otthonai-
kat, hazájukat, ugyanakkor 
humanitárius segítséget kell 
nyújtanunk a Kárpátalján, 
Ukrajnában maradottaknak 
is. A  Magyarország terüle-

tére érkező menekültek szá-
ma már meghaladja a félmil-
liót, és az elhelyezésük, napi 
ellátásuk csak a magyar kor-
mány, a civil szervezetek és a 
magyar lakosság összefogá-
sával biztosítható. Az elmúlt 
napokban a választókerült 
településeiről folyamatosan 
jöttek a hírek az adományok 
gyűjtéséről és azok célba jut-
tatásáról. Megható számom-
ra és őszinte örömmel tölt el, 
hogy ennyi empátiával élő, 
segítő szándékú ember alkot-
ja a választókerület közössé-
gét.

– Két év, és öt járványhul-
lám után van-e remény arra, 
hogy magunk mögött hagyjuk 
a koronavírust, és valóban a 
régi életünket éljük?

– Az adatok alapján való-
ban túl vagyunk az ötödik 
járványhullámon. Sajnos úgy 
tűnik, az életünkből nem fog 
teljesen eltűnni a covid, de 
egyre több vakcina és gyógy-
szer áll rendelkezésre a be-
tegség megelőzésére és keze-
lésére.

– Mi a tanulsága Ön számá-
ra a mögöttünk álló négy év-
nek?

– Változékony és kiszá-
míthatatlan világban élünk, 
ezért roppant fon-
tos az összefogás, 
az együtt gondol-
kodás, az értéke-
inkhez való ra-
gaszkodás, és az 
ezek melletti egy-
értelmű kiállás. 
A  törvényalkotá-
si bizottság tagjaként rend-
szeres munkakapcsolatban 
vagyok a kormányzat állam-
titkáraival, ez pedig nagy 
mértékben növeli a lobbierő 
érvényesítésének lehetősé-
gét.

– Melyik az az irány, amerre 
elindulva Ön szerint ez a tér-
ség felzárkózhat akár csak a 
középmezőnybe tartozó me-
gyékhez?

– Egy térség fejlődését leg-
főképp a közlekedési infra-
struktúra és a szakképzett 
munkaerő határozzák meg. 
Ezeken a területeken pedig 
egyre vonzóbb feltételeket 
kínál Békéscsaba és környé-
ke. Jó irányba indultunk el a 
Nyomdaipari Tudás- és Kép-
zőközpont, illetve a Légi és 
Gépipari Képzőközpont ki-
alakításával. A  Gál Ferenc 

Egyetem és a Szegedi Tudo-
mányegyetem együttműkö-
désével meghirdetett mecha-
tronikai és gépészmérnök, 
valamint programozó-infor-
matikus képzések – a többi 
szakiránnyal együtt – lehe-
tőséget teremtenek az itt élő 
fiatalok számára a piacképes 
egyetemi végzettség meg-
szerzésére. Az M44-es utol-
só szakaszának az építése is 
elkezdődött. 2025-re gyors-
forgalmi úton és autópályán 
közlekedhetünk Békéscsaba 
és a főváros között. Elindult a 
megyén áthaladó 120-as vas-

útvonal utolsó, 
orszá ghatá rig 
tartó harminc 
kilométerének 
a modernizáci-
ója, és küszöbön 
áll a békéscsa-
bai repülőtér 
fejlesztése is. 

Újabb ipari park jön létre és 
az imént említett tényezők-
kel ez olyan táptalajt ad – 
amit már most is érezhetünk 
–, hogy folyamatosan nő a be-
fektetői érdeklődés. Békés-
csaba a környező kistelepü-
lésekkel, valamint Gyulával 
együtt dolgozva – város és 
várostérségben gondolkod-
va – tud nyertese lenni ezek-
nek a folyamatoknak. Ahhoz, 
hogy valóra váljon Palkovics 
László miniszter úr helyzet-
elemzése, mely szerint 4-5 év 
múlva Zalaegerszeg, 9-10 év 
múlva Kecskemét társadal-
mi-gazdasági fejlettségét el-
érjük, a térség településeinek 
együtt, közösen kell bejárnia 
a felfelé ívelő pályát. A társa-
dalmi fejlődés motorja az erő-
södő civil szféra, amelynek a 
működéséhez évről évre több 
forrást biztosít az állam. Az 

életszínvonal emelkedésé-
hez hozzájárul a komfortér-
zet, ezért tartom nagyon fon-
tosnak, hogy Békéscsabán 
történelmi léptékű út- és jár-
dafejlesztési program indult, 
de a kistelepülések is jelen-
tős forrásokat fordíthattak 
és fordíthatnak a jövőben – 
a Magyar Falu Program pá-
lyázatainak köszönhetően 
– belterületi út- és járdafel-
újításokra. A vidéki fejleszté-
si célterületek folyamatosan 
bővülnek, a 2019-es, kezde-
ti százötven milliárd forin-
tos forráshoz képest tavaly 
már közel háromszázhúsz 
milliárdra pályázhattak az 
önkormányzatok, egyhá-
zak, magánszemélyek és vál-
lalkozások. A  megyeszék-
hely fejlesztéseinek alapja a 
Modern Városok Program, 
amelynek keretében soha 
nem látott források érkez-
nek Békéscsabára. A  város 
vezetése jól sáfárkodik a rá-
bízott kerettel, hiszen a kör-
nyezet szebbé tétele mel-
lett olyan beruházásokat 
valósít meg, amelyek olcsób-
bá teszik a működést, és ezzel 
párhuzamosan környezetba-
rát „zöld város” kialakítá-
sa körvonalazódik. A  Mun-
kácsy negyed kialakítása és 
a szabadkígyósi kastély fel-
újítása ráhelyezi települése-
inket az ország turisztikai 
térképére. Persze sok folya-
matban lévő munka van, 
amit el kell végeznünk, hogy 
községeink, városaink lakó-
inak helyzete, minden ne-
hézség ellenére tovább javul-
jon. A kihívásokkal tisztában 
vagyok, és érzek magamban 
annyi erőt, kitartást, elszá-
nást, hogy közös céljainkat 
együtt megvalósítsuk!

Herczeg Tamás az egyik parlamenti ülés szünetében

Roppant fon-
tos az együtt 
gondolkodás, 
az értékeink-
hez való ra-
gaszkodás

CSABÁN A CSABAI AZ IGAZI
J A M I N A
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A megye legkedveltebb tava a Fás-tó
A horgászat szerelmesei 
nehezen képzelnek el 
olyan időjárást, amikor 
nem lehet kimenni a 
vízpartra. Ezt bizonyít-
ja, hogy az évnek nincs 
olyan szaka, amikor ne 
találkozna az ember leg-
alább egy-két pecással 
a jaminai Fás-tó partján. 
Persze az is az igen ritka 
alkalmak közé tartozik, 
amikor csak néhányan 
ülnek a botok mellett. 
Sokkal inkább az a 
jellemző, hogy üres hor-
gászhelyet is nehéz ta-
lálni. A megye talán leg-
népszerűbb horgásztava 
évente a helyiek mellett 
a Körösvidéki Horgász 
Egyesületek Szövetsé-
gének (KHESZ) mintegy 
50-60 tagszervezetétől 
fogad „vendégeket”. 
Átlagban évente ötezer-
nél is több horgász tölt 
hosszabb rövidebb időt 
a KHESZ tulajdonában 
lévő víz partján. A Fás-tó 
életéről Nemes Attilát, a 
27 000 horgászt integrá-
ló, és 99 tagszervezet-
tel rendelkező KHESZ 
ügyvezető-igazgatóját 
kérdeztük. 

– A horgászáshoz kevésbé 
közelállók is elcsodálkoznak, 
elismerően bólintanak egy 
hatalmas hal láttán. A Fás-
tóból kifogott példányoknál 
mekkora a súlyrekord?

– Pontyban tizennyolc kilo-
gramm körüli a rekord, amit a 
tavon fogtak. Ehhez azonban 
hozzá kell tenni, hogy a tavon 
tilos a csónakból horgászás, 
az etetőhajó használat, a ki-
betonozott, feltöltött horgász-
állás, stég kiépítése. Mivel 
vannak a tónak olyan részei, 
amelyek nehezen megköze-
líthetőek, emiatt nehéz, vagy 
megoldhatatlan azoknak a 
területeknek a horgászása. 
Ezért biztosak vagyunk ab-
ban, hogy ennél nagyobb pon-
tyok is találhatók a vízben.

– A súlyrekorderek viszont 
mégiscsak a harcsák…

– Hatvanhárom kilogram-
mos volt a legnagyobb, amit 
versenykörülmények között 
fogtak ki. Ebben az az érde-
kes, hogy rendszeres telepí-
tést folytatunk, de nem tar-
tozik a telepített fajok közé a 
harcsa. Azt évtizedekkel ez-
előtt a helyiek hordhatták a 
tóba, mára pedig elszaporo-
dott. Erről a csúcsragadozó-
ról tudni kell, hogy megfelelő 
viszonyok között, megfelelő 
táplálékmennyiség rendel-
kezésre állása esetén nyolc-
tíz éves korára elérheti az 
ötven kilós súlyt. Ebben a 
vízben adottak ezek a körül-
mények, így biztosak lehe-

tünk abban, hogy jónéhány 
ilyen vagy akár méretesebb 
harcsa lapul a vízfelszín 
alatt.

– Említette a hal utánpótlást. 
Mennyi, és milyen fajokat te-
lepítenek?

– A  tó horgászati haszno-
sítása leginkább a pontyra 
alapozott, így ebből a fajból 
évente húsz-huszonötezer 
kiló körül alakul az éves te-
lepítés. Emellett a pontyfélék 
közül dévér- és jászkeszeg is 
kerül a vízbe, illetve a beszer-
zési források lehetőségeit ki-
használva, különböző fajú és 
korú ragadozó halakat, csu-

kákat, csapósügéreket és ba-
linokat is telepítünk.

– Van-e adatuk arra, hogy 
évente mennyi hal akad ho-
rogra?

– A  ponty esetében tudok 
erre vonatkozó számot mon-
dani. Évente átlagosan hek-
táronként háromszázöt-
ven-négyszáz kilogrammot 
fognak ki a horgászok. Ez a tó 
45 hektáros területére vetít-
ve tizenöt-tizennyolc tonna 
közötti mennyiséget jelent.

– Ön szerint ez a halbőség 
adja a tó népszerűségét,vagy 
esetleg van más tényező is?

– Egy horgász számára el-
sősorban a víz közelsége 
mellett a halfogás élménye a 
legvonzóbb, de a Fás-tó ese-
tében a népszerűséghez min-
denképpen hozzájárulhat, 
hogy jó a megközelítés, illet-
ve megfelelő kiszolgáló blok-
kal rendelkezünk. Található 
a területen zuhanyzó, női és 
férfi wc, szemetes konténer, 
illetve egy vállalkozó által 
működtetett büfékocsi. Ami 
szintén vonzó lehet, az a szer-
vezett „horgászélet”, hiszen a 
jóidő beköszöntével, április-
tól őszig szinte minden hét-
végén rendeznek a tagegye-
sületeink versenyeket.

– Egy kérdés erejéig visz-
szatérnék erre a harcsa 
kérdésre. Azt mondta, 
hogy van a tóban ka-
pitális példány is, 

miközben azt nem is telepí-
tették. Hogy kerülhetett ide 
ez a faj?

– 1960-ban kezdték el a 
területet használni. Innen 
termelték ki a békéscsabai 
tégla és cserépgyártás alap-
anyagát. A kitermelés 1990-
ig folyt, de már korábban, a 
nyolcvanas években is hor-
gászták a tó első részét. Ele-
inte a téglagyári munkások, 
majd a jaminaiak is kezd-
tek ide járni. Valószínűleg 
ők kezdték el a halak bené-
pesítését, amelyek már a 
célirányos horgászati hasz-
nosítást megelőzően elsza-
porodtak.

– Ilyen intenzív horgász-
élet mellett meddig lehet a 
pecások paradicsoma ez a 
terület?

– Mint azt már más bánya-
tavak megmutatták, ezeknek 
a tavaknak az elöregedése is 
rendszerű, ezeknek a tavak-
nak van egy életciklusuk. 
A  jaminai bányatavak víz-
minősége is idővel leromol-
hat ha nem lesz megfelelő 
vízutánpótlás. Az utánpót-
lás egyelőre érkezik a később 
nyitott, jelenleg is használat 
alatt álló bányákból. Viszont 
azok bezárását követően 
megszűnhet a vízutánpót-
lás, és várhatóan a vízszint 
is csökkenni fog. Egyelőre 
azonban a vízminőség kivá-
ló, halban gazdag a terület, és 

bizakodóak vagyunk, hogy 
ez még sokáig így marad. 

Kovács Tibor több nagytestű harcsát fogott már partról, a Fás-tón (Fotó: Tószögi György)

Elindult a fejlődés a Kenderföldeken
Új városrész épül, fejlődik 
Jamina keleti részén. A 
Kenderföldek korábbi hobbi 
kertes övezetnek számí-
tott, ám mára egyre többen 
választják lakóhelyüknek a 
területet. A városrész ügye-
inek képviseletét felvállaló 
Kenderföldek Egyesület is 
fiatal szervezet, alig egy éve 
kezdte meg a működését. 
Csicsely Gergővel, az egye-
sület elnökével az eddig 
elért eredményeket vettük 
számba, de beszéltünk a 
közeli és távlati tervekről is.

– Miért döntöttek az egyesület 
létrehozása mellett?

– Bár Erzsébethelyhez, 
vagyis Jaminához tartozik a 
terület, de földrajzilag még-
is jól körülhatárolható a Ken-
derföldek, így önálló város-
résznek tekinthető. Ma már 
talán az ötszázat is megha-
ladja az itt élők száma, és rá 
kellett jönnünk, hogy ennek a 
közösségnek az érdekképvi-
selete, a hivatalokkal történő 
kapcsolattartás hatékonyabb, 
ha ezt egy szervezet felvállal-
ja. Igyekszünk képviselni az 
itt élő valamennyi lakó érde-
keit, de nem az érdekérvénye-
sítés az elsőszámú tevékeny-
ségünk. Becsatornázódnak 
hozzánk lakossági vélemé-
nyek, amiket igyekszünk köz-
vetíteni, de más ügyekben 
is részt veszünk. A lakosság 
életminőségének a javítása, il-
letve a környezetünk megóvá-
sa, a környezetvédelem, a kör-

nyezeti szemléletformálás is a 
céljaink közé tartozik. Sőt, sa-
ját programokat is tervezünk, 
amikkel szeretnénk összehoz-
ni és megmozgatni az itt élő 
közösséget.

– Úgy fogalmaz, nem az ér-
dekérvényesítés az elsőszá-
mú tevékenységük, mégis sok 
mindent elértek már az el-
múlt esztendőben...

– A Modern Városok Prog-
ram keretében a Kenderfölde-
ken is sikerült modernizálni 
és bővíteni a közvilágítást. A 
Békéscsaba-Lökösháza vasút-
vonal korszerűsítés kapcsán 
zajvédő fal épül, amivel csök-
ken a zajterhelés. Herczeg Ta-
másnak köszönhetjük, hogy 
áthelyezésre került a lakott te-
rület tábla, így most már vá-
rosi lakóknak tekinthetjük 
magunkat. Ez elvi és gyakorla-
ti szempontból is sokat jelent. 
A Magyar Közút, az önkor-
mányzat és Tamás partnersé-

gével értük ezt el. Kígyós felől 
érkezve a második buszmeg-
álló nagyon rossz állapotban 
volt, aminek a cseréjét sike-
rült elérnünk. A Wenckheim 
kerékpárút is érint minket 
ami jó dolog, mert sokkal biz-
tonságosabbá vált a közleke-
dés a Kígyósi úton. Egy ko-
rábbi kedvező kormányzati 
intézkedésnek köszönhetően 
szépen lassan haladunk a gáz-
vezeték kiépítésével is.

– Mi a helyzet az ivóvízzel, 
amit még mindig közkifolyó-
ból hordanak az itt élők. Lesz 
változás?

– Elkészültek a kiviteli és 
engedélyes tervek a vízhálózat 
kiépítésére. Ez nagy dolog, mi-
vel ezzel egy hosszú folyamat 
végéhez közelítünk. Ebben 
az ügyben több ombudsmani 
vizsgálat is volt. A lényeg, hogy 
alanyi jogunk az egészséges 
vízhez való hozzáférés. Jog-
szabály szerint ennek biztosí-

tása állami és önkormányza-
ti feladat. Ebben a történetben 
közvetítő szerepet vállaltunk, 
és ha úgy tetszik „kijártuk”, 
hogy a vízvezeték hálózat ki-
építés ebbe a fázisba jusson. 
Ehhez kellett egy olyan or-
szággyűlési képviselő is, mint 
Herczeg Tamás. Önmagában 
az önkormányzatnak nem lett 
volna forrása erre a fejlesztés-
re. Szerencsére Tamás felka-
rolta az ügyet, és Szarvas Pé-
ter is mellé állt. Néhány napja 
pedig be is jelentették egy saj-
tótájékoztatón, hogy jövő év 
végére kiépül a vízvezeték há-
lózat a Kenderföldeken.

– Az ivóvízhálózat kiépíté-
sének csak a komfortérzet 
szempontjából van jelentő-
sége?

– Az is fontos szempont, 
de van más hatása is a beru-
házásnak. Egyebek mellett 
egészségügyi és környezetvé-
delmi, hiszen ezzel a felszín 
alatti vizeinket is védjük, azok 
minősége pedig kihat nem 
csak a mi életünkre, de az utá-
nunk jövő generációkéra is. 
Emellett ahhoz, hogy tovább 
tudjunk lépni, nagyon fontos, 
hogy legyen vízvezeték. Ez-
zel egy öngerjesztő urbanizá-
ciós folyamat indulhat el. Ha 
meglesznek a feltételei annak, 
hogy például az utcák asz-
falt borítást kapjanak, akkor 
a folyamat is felgyorsulhat. De 
ahhoz is, mint minden fejlesz-
téshez, kell valaki, aki egy ki-
csit generálja a folyamatokat.Másfél év múlva már nem kell hosszú sétákat tenni az ivóvízért

Jamina ártézi kútjai
A víz vételezéséhez Békéscsa-
ba területén kezdetben ásott 
kutakat használtak, amelyek-
nek az oldalát téglával, vagy 
tölgyfa pallókkal bélelték. Az 
egészségesebb víz kitermelé-
se érdekében Csaba vezeté-
se ártézi kutak fúrásáról dön-
tött. Ezek közül a legnagyobb 
mélységű kutak Jaminában 
találhatók. 

Az artézi kút nyomás alat-
ti, rétegvizet megcsapoló kút, 
ahol a nyugalmi vízszint a víz-
tartó réteg fedőjénél maga-
sabban húzódik, így a víz ma-
gától feltör, akár a felszín fölé 
is. Hazánk legjelentősebb ivó-
vízbázisát a rétegvizek jelen-
tik, amelyek hasznosítását 
azok fizikai-kémiai jellemzői 
határozzák meg. Kútfúrással 
először Kínában és Líbiában 
próbálkoztak. Európa első 
kútját Franciaországban fúr-

ták az Artois-i Grófság terüle-
tén 1126-ban. Innentől kezdve 
minden fúrt kút az artézi ne-
vet kapta a gróf tiszteletére.

Békéscsabán az első árté-
zi kutat 1885-ben fúratták a 
Templom téren (mai Kossuth 
tér). Jaminában 1926-ban 
fúrták az Orosházi út – Ma-
dách utca sarkán lévő, kútház-
zal ellátott ártézi kutat, amely 
425,8 méter mélyről adja a vi-
zet. Ennél mélyebbek a tele-
pülésrész többi kútja. A  Ró-
zsa utca – Szegfű utca sarkán 
levő 456 méter mélységű, az 
Egység utca – Franklin utcai 
449 méter mélységű gravitá-
ciósan artézi vizet adó köz-
kút. A  nemrég felújított Tom-
pa utca – Pozsonyi utca sarkán 
lévő ártézi kút a legmélyebb, 
amely kézi szivattyú segítsé-
gével 532 méter mélységből 
biztosítja a vizet az itt élőknek.

Kútház az Orosházi út-Madách utca sarkán
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• Stromfeld Aurél u. páros 
oldal

• Toldi u. 2-6.
• Bessenyei u. páros oldal 

(Batsányi u. -Tompa u.)
• Bessenyei u. páratlan oldal 

(Franklin u. -Batsányi u.)
• Mikes utca páratlan oldal
• Török Ignác (Búzavirág- 

Báthory u. között)
• Batsányi u. páratlan oldal 

(Szegfű u. és Egység u. 
között)

• Báthory u. páratlan oldal 
(Tavasz u. és Batsányi u. 
között)

• Rell Lajos páros oldal 
(Pongrácz u. - Tildy u. 
között)

• Mohácsi Mátyás utca pá-
ratlan oldal (Pongrácz u. és 
Mazán László u. között)

• Ibolya u. páros oldal (Ta-
vasz u. - Franklin u. között)

• Tavasz u. páros oldal (Rad-
nóti u. és Nyugati u. között)

• Radnóti páros oldala (Ta-
vasz u. - Franklin u. között)

• Batsányi u. páratlan oldal 
(Ilyés Gy. és Zsigmond u. 
között)

• Rózsa u. páratlan oldal, 
(Szegfű u. és Báthory u. 
között)

• Irsai Olivér páros oldal 
(Batsányi u. és Rózsa u. között)

• Zsigmond u. páratlan oldal 
(Franklin u. és Batsányi u. 
között)

• Gajdács u. (Tompa u.-Rózsa 
u. között páros oldal. Rózsa 
u.-Tavasz u. között párat-
lan oldal)

• Rózsa u. páros oldala (Veres 
P. és Gajdács u. között)

• Mazán László u. páros oldal 
(Mohácsi Mátyás u .- Stark 
Adolf u. közötti szakasz)

• Bessenyei u. páratlan 
(Horánszky-Orosházi út)

• Bercsényi u. páros
• Asztalos u. páratlan 

(Tompa u.- Orosházi u.)
• Kun u. páros oldal
• Bem u. páros 

(Tompa u. - Orosházi u.)
• Madách u. páratlan
• Wagner u. páratlan 

(Kereki u. - Orosházi út)
• Fürj, utca páratlan oldal
• Iskola u. páratlan
• Pozsonyi u. páratlan 

(Rózsa u. - Batsányi u.)
• Pozsonyi u. páratlan 

(Tavasz u. - Rózsa u.)
• Pozsonyi u. páros 

(Batsányi u. - Tompa u. )

• Nagysándor József u. 
(Orosházi u. - Iskola u.) 
páros oldal

• Tavasz u.  (Gyöngyösi u. - 
Könyves K. u. között) 
páros oldal

• Viola u. páros oldal 
• Veres Péter u. (Franklin u. 

és Tavasz u. között) páros 
oldal

• Veres Péter u. 
(Rózsa u. és Batsányi u. 
között) páros oldal

• Lajta u. páros oldal 
(Kereki u.- Gyár u.)

JAMINAI ÚTÉPÍTÉSEK:
• Mikes utca
• Batsányi utca a Jósika utca 

és a Bessenyei utca között
• Rakéta utca
• Darányi sor
• Monda utca a Veres Péter 

utca és a Báthory utca 
között

• Liliom utca
• Batsányi utca az Ilyés Gyu-

la és Korona utca között
• Gajdács utca a Monda és 

Tavasz utca között 
• Gólya utca
• Fürj utca
• Kereki út a Fiumei utca a és 

Lajta utca között
• Toldi u.
• Tildy Z. utca 9-15. között
• Dr. Francisci Dániel utca 

2/2 és Tildy Z. u. között
• Cserepes utca a Vásárhe-

lyi Pál és a Povázsay utca 
között

• Vásárhelyi Pál utca a 12 és 
Cserepes utca között

• Vasút sor
• Kereki út a Nagy Sándor 

utca ás a Honvéd utca között 
+ Honvéd utca

• Hajnóczy utca
• Tildy Zoltán utca a Patky L. 

és a Rell Lajos u. között
• Török Ignác utca
• Pinga utca
• Borzas Kata utca
• Harangvirág utca
• Boglárka utca
• Ciklámen utca
• Tégla sor

ÚTFELÚJÍTÁSOK JAMINÁBAN
• Török Ignác utca
• Dr. Francisci Dániel utca
• Tildy Zoltán utca 
• Reviczky utca
• Franklin utca
• Ilyés Gyula utca
• Szegfű utca
• Tompa utca
• Vásárhelyi Pál utca
• Hargita utca

Épül a Bábszínház, emellett 
a kerékpáros infrastruktú-
ra is folyamatosan fejlődik. 
A  Wenckheim kerékpárút 
kialakítását célzó beruházás 
részeként 10 km új kerékpár-
út épül és 10 km már meglé-
vő kerékpárútszakasz újult 
meg. Ha a városnak saját for-
rásból kellett volna ezeket 
a fejlesztéseket megvalósí-
tania, akkor huszonöt-har-
minc évet kellett volna vár-
nia rájuk a csabaiaknak.

A  már elkészült, folya-
matban lévő, vagy tervezés 
alatt álló fejlesztésekkel a 
jövő erős és sikeres Békés-
csabáját építjük tovább, ahol 
gyermekeink és unokáink is 
boldogan és elégedetten él-
hetnek.

Sokan és sokat dolgozunk 
a város rendezettségének 
növelésén és a közterületek 
ápolásáért. 

Az innováció, a folyamatos 
fejlődés nem zárja ki a kör-
nyezetvédelmi elvek szem 
előtt tartását, ezért ezek-
nél és minden más fejlesz-
tésnél is ügyelünk arra, hogy 
környezetünk terhelése az 
új beruházásoknak köszön-
hetően csökkenjen. Az ön-

kormányzat épített értékei 
mellett odafigyel, ápolja a 
természeti értékeit is. Elkö-
telezett a területén található 
faállomány ápolása, lehető-
ségszerinti bővítése és a köz-
területek zöldítése mellett. 

Békéscsaba zöld város! Je-
lenleg százötven hektárnyi 
erdő van a város tulajdoná-
ban, Békéscsaba közigaz-
gatási területén pedig hat-
vanháromezer fa áll. Nem 

régiben két helyszínen, két 
nap alatt összesen 3000 fát 
ültettek el az önkormányzat 
szakemberei Békéscsabán. 
A  volt KISZ tábor mellett 
1500 nyárfát, Jamina vá-
rosrészben pedig ugyancsak 
1500 darab kocsányos tölgy 
erdészeti facsemetét telepí-
tettünk.

A  klímatudatos gondolko-
dás jegyében további, jelen-
tős mértékű zöldítést tűz-

tünk ki célul. A folyamatban 
lévő fejlesztéseknél is szem 
előtt tartjuk a zöldfelüle-
tek megóvását. A  klímavál-
tozás negatív hatásai, mint 
az extrém meleg és a hosz-
szú aszállyal sújtott idősza-
kok, veszélyeztetik zöldfelü-
leteinket. Az Önkormányzat 
célja a fiatal fák, cserjék, vi-
rágágyások és gyepfelületek 
megmentése, ezért az idei 
esztendőben jelentősen meg 
fog nőni az öntözött parkosí-
tott zöldterületek nagysága 
Békéscsabán. 

Összegezve az elmúlt éve-
ket, elmondhatom, rengeteg 
kemény munka áll mögöt-
tünk, jelentős eredmények-
kel. Dinamikus és látványos 
fejlesztések valósultak meg, 
de vannak még megoldandó 
problémáink. 

Fontos, hogy a jelenle-
gi kormány és országgyűlési 
képviselőnk, Herczeg Tamás 
folytathassa a megkezdett 
munkát, mert csak így halad-
hatunk zökkenőmentesen to-
vább a megkezdett úton, hi-
szen Csaba urbanizációs 
szintjének emelése és lakos-
ságbarát fejlesztése közös ér-
dekünk, közös célunk. 

SZARVAS PÉTER
POLGÁRMESTER

FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL

Emberközpontú település
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Két év után fellélegezhetünk?
Két év alatt óriásit változott 
az életünk. És nem csak a mi-
enk, hanem a világon szin-
te minden emberé. A  ko-
ronavírus-járvány átírta a 
mindennapjainkat, az em-
beri kapcsolataink minősé-
gét, a gondolkodásunkat… Két 
éve élünk a Covid árnyéká-
ban, és most jutottunk el oda, 
hogy talán az utolsó járvány-
hullám lecsengéséről beszél-
hetünk. A  két év történéseit 
próbáljuk összefoglalni a kö-
vetkező sorokban bízva ab-
ban, hogy a történelem ezen 
fejezete már nem bővül újabb 
lapokkal.

Az első magyarországi ko-
ronavírussal fertőzött sze-
mélyt 2020. március 3-ai di-
agnosztizálása után bő egy 
héttel (akkor 13 fertőzött volt) 
kihirdette a veszélyhelyzetet 
a kormány. Megelőző intéz-
kedéseket azonban már előt-
te, és további járványkezelő 
döntéseket ez után is hozott 
a kabinet. A legelső fontos lé-
pés Müllet Cecília országos 
tisztifőorvos 2020. január 
30-ai döntése volt, amellyel 
életbe léptette a vírus elleni 
védekezésben követendő pro-
tokollt. Ekkor már a járvány 
terjedéséről szóló hírek ér-
keztek Olaszországból, így ez 
az első lépés volt hazánkban a 
járványhelyzet felkészülésé-
re. Következő lépésként már 
másnap megalakult a Koro-
navírus-fertőzés Elleni Vé-
dekezésért Felelős Operatív 
Törzs. Február 26-án elindult 
a koronavirus.gov.hu tájé-
koztató weboldal, és alig egy 
héttel később, 2020. március 
3-án regisztrálták Magyaror-
szágon az első fertőzötteket. 
A következő naptól védekezé-

si szakaszba lépett az ország. 
Egy héttel később 8 milliárd 
forintot különített el a kor-
mány a járvány elleni védeke-
zéshez. A  rendkívüli jogrend 
kihirdetésére 2020. március 
11-én került sor, amelynek ér-
telmében egyebek mellett:
• betiltották 100 főnél na-

gyobb beltéri és 500 főnél 
nagyobb kültéri rendezvé-
nyeket.

• intézménylátogatási tilal-
mat rendeltek el a magyar 
egyetemeken.

• a veszélyhelyzet fenn áll tá-
ig a lejárt okmányokat nem 
kellett megújítani.

Két nappal később 
Orbán Viktor be-
jelentette, hogy be-
zárnak az általános 
és középiskolák, di-
gitális oktatás ve-
szi kezdetét március 
16-tól. Szintén ettől a naptól 
a kormány lezárta az ország 
határait, csak magyar állam-
polgárok léphettek hazánk 
területére. Bezártak a szóra-
kozóhelyek, betiltották a ren-
dezvényeket, az éttermek, ká-
vézók és üzletek csak 15 óráig 
tarthattak nyitva.

A  járvány miatt gazdasá-
gi- munkahelyvédelmi ak-
cióterv készült, amelynek ré-
szeként felfüggesztették a 
magánszemélyek és vállalko-
zások hiteleinek tőke- és ka-
matfizetési kötelezettségét. 
Pár nap múlva újabb lépések-
kel egészült ki az első gazda-
ságvédelmi akcióterv:
• további 81 480 kisvállal-

kozó kapott 2020. júni-
us 30-ig mentességet a 
KATA átalányadó-fizetési 
kötelezettsége alól

• a 2020. március 1. előtt ke-
letkezett KATA-tar to zá-
sok ra haladékot adott a kor-
mány

• a kilakoltatásokat és a lefog-
lalásokat felfüggesztette a 
kormány

• az adóvégrehajtásokat fel-
függesztette a kormány

• a veszélyhelyzet alatt lejá-
ró gyes-, gyet- és gyed-jogo-
sultságokat meghosszabbí-
totta a kormány.

• március 27-én rendeltek el 
először kijárási korlátozást, 
illetve az élelmiszerüzletek-
ben vásárlási idősávot vezet-

tek be.

Két éve, március végén 
elfogadta a parlament 
a koronavírus elleni 

védekezésről szóló tör-
vényt. A  veszélyhelyzet 
idején a kormány a jog-

szabályoktól eltérő rend-
kívüli intézkedéseket hozhat 
az emberek egészsége, a jog-
biztonság és a gazdaság stabi-
litása érdekében.

A veszélyhelyzethez kapcso-
lódó első intézkedések között 
a kormány minden egészség-
ügyi dolgozónak 500  000 fo-
rintos plusz juttatást, illetve 
bejelentette az első gazdaság- 
és járványvédelmi programját.

A  járvány első hullámá-
nak lecsengése után ősszel 
már a második hullám kész-
tette újabb intézkedésekre a 
kormányt. Többek között az 
éjszakai kijárási tilalom beve-
zetésére. Egyértelművé vált, 
hogy egyetlen megoldás van a 
Covid visszaszorítására, ez pe-
dig a védőoltások beadatása. 
A világban 2020. végén vált el-
sőként elérhetővé a Pfizer-vak-
cinája, amelynek kifejlesztésé-

ben elvitathatatlan érdemeket 
szerzett dr. Karikó Katalin. 
A  magyar kormány az uniós 
országok közül az elsők között 
vásárolt oltóanyagot, és kezdte 
meg annak alkalmazását.

2020. december 26-án érke-
zett Magyarországra az első 
vakcina szállítmány, és első-
ként az egészségügyi dolgozók 
kapták meg a védőoltást. A ta-
valy év eleji, több forrásból be-
szerzett oltóanyag lehetőséget 
adott a tömeges oltásokra, így 
a magyar lakosság átoltottsági 
aránya tavasszal jóval megha-
ladta az uniós átlagot. Az egy 
évvel ezelőtt tetőzött harma-
dik hullám volt az első, amikor 
az egy nap alatt regisztrált új 
fertőzöttek száma meghaladta 
a tízezer személyt.

Tavaly ősszel a koronavírus 
delta variánsa okozta az újabb 
hullámot, amelyet a minden ko-
rábbinál nagyobb fertőzőké-
pességű omicron követett. Bár 
ez a variáns kisebb arányban 
okozott súlyos tüneteket, de ez 
év elején volt olyan nap, ami-
kor húszezernél is több új fertő-
zöttet azonosítottak. Az ötödik 
hullám lecsengésével a szak-
emberek úgy gondolják, hogy 
nem fog eltűnni az életünkből 
a koronavírus, de a megbetege-
dések alkalmával talán kevésbé 
lesznek tömegesen olyan súlyo-
sak a tünetek, mint korábban.

Az egész világon végigsöp-
rő járvány nem csak az egész-
ségünkre, de mentális álla-
potunkra és a gazdaságra is 
súlyos, negatív hatással volt. 
A  magyar gazdaság ugyanak-
kor rekord gyorsasággal ált 
talpra, és tavaly minden eddi-
gi nagyobb teljesítménynöve-
kedéssel, 7,1 százalékos GDP 
emelkedést ért el.

COVID-19

A Mikes utca is bekerült az útépítési programba

Megújulnak 
az utak, járdák

FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL
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Kertbarátok nyerték a Közösség Díjat
A város talán legré-
gebben alapított, ma is 
működő egyesülete a 
Stark Adolf Kertbarát 
Kör. Az 1960-ban alakult 
szervezet jubileumi 
ünnepsége a korona-
vírus-járvány miatt az 
elmúlt évre tolódott, de 
nem ez volt az egyetlen 
olyan esemény, amelyet 
a pandémia érintett.  
A kertbarát kör elnö-
kével, Hankó Jánossal, 
Hanesszel a tevékeny-
ségükről, terveikről 
beszélgettünk, és arról, 
hogy az emberi kapcso-
latokat is javíthatják a 
gondozott kertek.

– Csak a jubileumi ünnep-
ségre volt hatással a jár-
ványhelyzet, vagy más 
programjaikra is?

– A  Stark Adolf Kertbarát 
Kör fennállásának hatvana-
dik évfordulójára szervezett 
kis ünnepséget elhalasztot-
tuk. A  hagyományos pálin-
ka, bor, szárazkolbász verse-
nyünket megtartottuk, de a 
korlátozó intézkedések ha-
tással voltak a szakmai elő-
adásainkra, kertészeti ve-
télkedőinkre. Az általános 
iskolákban, óvodákban ötö-
dik éve meghirdetett rajz-
versenyeinkre beküldött pá-
lyázatok számán is éreztük a 
járvány hatását. Persze, talán 
az emberek gondolkodását is 
meg kellene kicsit változtatni.

– Arra gondol, hogy egyre 
kevesebb embert érdekel a 
kertészkedés?

– Vidéken, illetve a kertvá-
rosi részekben megmaradt 
az igény a kertészkedésre. 
Elsősorban arra gondolok, 
hogy a civil szervezetek ál-
tal rendezett programoknak 
kicsit keresztezniük kellene 
egymást. El kellene jutnunk 
egymáshoz. Az emberi kap-
csolatok valahogy kezdenek 
beszűkülni.

– Ez is a járvány hatása, ami 
világszerte érezhető. Gon-
dolja, hogy helyben lehet ez 
ellen tenni valamit?

– Már korábban is volt egy 
javaslatunk arra, hogy ké-
szüljön egy felmérés, ami 
megmutatná, hogy hol lak-
nak, és mennyien vannak 
azok az idős emberek, akik 
már fizikailag nem tud-
ják gondozni a kertjüket, a 

gyümölcsfáikat. Azt látom, 
hogy vannak fiatalok, akik-
nek nincs területük, de az 
elszántság meg van a ker-
tészkedéshez. Ezeket az idős 
embereket és a fiatalokat kel-
lene összehozni, hogy part-
nerségi alapon gondozzák a 

kertet, és így talán az embe-
ri kapcsolatok is javulnának.

– A Békéscsabán egyre 
népszerűbb faültetési láz is 
összehozza az embereket.

– Igen, sőt van más jó kez-
deményezés is. Alapítvá-

nyok például gyümölcsfák 
osztanak, és ezt az akciót na-
gyobb körben is meg lehet-
ne hirdetni, ha lenne keret 
a finanszírozásra. Egyelő-
re azonban csak Jaminában 
van ilyen akció, mert erre 
volt elegendő forrás. Remé-
lem jövőre bővül majd a kör…

– Az új fa tulajdonosoknak, 
hobby kertészkedőknek mi-
vel tud segíteni a Kertba-
rát Kör?

– A tagok között sokan nem 
kertész végzettségűek, és au-
todidakta módon tanulták 
meg a növények gondozását. 
A  gyakorlati bemutatókat 
részben a pandémia, részben 
a tagság életkora miatt kez-
denek elmaradozni.  Jó lenne, 
ha fiatalok is csatlakoznának 
hozzánk. Bár Jaminában van 

a székhelyünk, a város min-
den részéről örömmel vá-
runk jelentkezőket.

– A Közösség Díj szavazás 
azt mutatja, hogy ismerik a 
Kertbarát Kört, kedvelik, 
de mégsem jelentkeznek 
tagnak?

– Az ismertség talán a 
programjainknak is kö-
szönhető, illetve a több 
mint hatvan éves műkö-
désünknek. Ezzel együtt 
nagy megtiszteltetés, hogy 
a Jaminában élők szavaza-
tai alapján mi kaptuk idén a 
Közösség Díjat. Ennek a lét-
rehozása szép gesztus Her-
czeg Tamástól, aki maga is 
sokat tesz a civil szerveze-
tekért, sőt sokszor a mun-
kájukba is bekapcsolódik, 
részt vesz a programjaikon.

Hankó János, a Stark Adolf Kertbarát Kör elnöke vette át Herczeg Tamástól a jaminaiak szavazati alapján odaítélt Közösség Díjat

Közösség Díj
Herczeg Tamás, Békéscsaba országgyűlési képviselője több 
olyan díjat is alapított az elmúlt években, melyekkel helyi te-
hetséges fiatalokat, aktív közösségeket jutalmaz, ezzel ismer-
ve el erőfeszítéseiket, munkájukat. A Közösség Díjat a válasz-
tókerület minden településén a helyben lakók szavazati alapján 
ítélik oda, az adott településen az elmúlt évben a közösségért, 
az ott élőkért legtöbbet tevő szervezetnek, vagy egyesületnek. 
Idén, Békéscsabán, településrészenként is szavazhattak az ott 
lakok. Voksaik alapján 2022-ben Jaminában a Stark Adolf Kert-
barát Körnek jár az elismerés. A Közösség Díjjal emlékplakett, 
és 70 000 forint pénzjutalom jár, amelyet Herczeg Tamás a kép-
viselői fizetéséből ajánlott fel a díjat elnyerőknek.

Recept
A sztrapacska és a Csabai 
Kolbász találkozása
A sütés-főzés olyan elfoglaltság, amely nem csak az étel elkészítésének folyama-
tában, hanem az elkészült remekmű elfogyasztásakor is élvezetet nyújt. Most egy 
olyan étel receptjét osztjuk meg olvasóinkkal amelyet Kiszely András, Herczeg 
Tamás és Prohászka Béla mesterszakács (képünkön) közösen készítettek el.

HOZZÁVALÓK:
• 40 dkg burgonya
• 15 dkg BL55 finomliszt
• 1 tyúktojás
• 40 dkg brindza
• 20 dkg Csabai Kolbász
• 10 dkg lilahagyma
• 1 csokor újhagyma
• 1 db kápia paprika
• 2 dl tejföl, só.

ELKÉSZÍTÉS:
A meghámozott burgonyát, 
nyersen lereszeljük. A  füs-
tölt szalonnát felkockáz-
zuk, kipirítjuk. A  lilahagy-
mát, felkockázzuk, belehelyezzük a füstölt szalonna kiolvasztott zsírjába. Tovább pirítjuk.
Karikára vágjuk az újhagymát és felkockázzuk a kápia paprikát. A reszelt burgonyá-
ba helyezzük a tojást, a lisztet, kevés vizet, kevés sót. Lobogó sós vízben kiszaggatjuk a 
sztrapacska tésztát.

A karikára vágott újhagymát és a felkockázott kápia paprikát hozzáadjuk a szalonnás-
hagymás pirított raguhoz. Ízesítjük, majd gazdagon megszórjuk brindzával. Belehe-
lyezzük a negyedekre szeletelt hungarikum csabai kolbászt és hirtelen összepirítjuk a 
leszűrt sztrapacskával.

Tejföllel krémesítjük, tálaláskor tetejét megszórjuk brindzával és meglocsoljuk tejföllel.


